
Bilag 1. Spørgsmål fra HU 

I forbindelse med punktet behandling stillede HU spørgsmål til, hvorfor skønnet på 1 mio. kr. 
har vist sig højere. Svaret følger herunder:

I forbindelse med udarbejdelsen af forslag til Spar1519 var der behov for en umiddelbar 
vurdering af engangsudgifter ved samling af de to patologiske institutter. Skønnet på 1 mio. 
kr. var baseret på, at det eksisterende ventilationsanlæg var konstrueret til at kunne bortlede 
den forurenede luft fra laboratorierne efter samlingen. 

Nærmere undersøgelser har vist, at det nuværende ventilationsanlæg ikke har den nødvendige 
kapacitet til at fjerne luften fra de nye laboratorier og stinkskabe. Det er ikke muligt at 
udbygge det eksisterende ventilationsanlæg, hvorfor der er behov for at supplere med et 
ekstra ventilationsanlæg, som placereres i et nyt teknikrum på tagetagen. 

Det er nødvendigt at gennemføre udbygningen af ventilationsanlægget forud for, at de to 
institutter samles og produktionen øges i lokalerne i Viborg.

Samlingen af patologien bevirker en årlig driftsbesparelse på 3,6 mio. kr.


